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Onderwerp Reactie op advies commissie de Jong 

Geachte heer Saris, 

Onder verwijzing naar uw brief met het kenmerk 739938 van 4 maart 2016 zend ik u hierbij 
navolgende reactie waarin wordt ingegaan op de derde kwartaalrapportage van de Commissie 
de Jong en haar advies inzake de aanbesteding van zaklampen die onderdeel uitmaakt van de 
aanbesteding gebruiksgoederen die in 2012 en 2013 in de markt is gezet. 

De Commissie heeft een reconstructie opgesteld van het procesverloop van de voorbereiding van 
deze aanbesteding op basis waarvan zij concludeert dat er bij deze aanbesteding geen sprake is 
van integriteitschendingen. Wel stelt zij vast dat bij deze aanbesteding veel onduidelijkheid is 
geweest over de precieze vraag en de wijze waarop de aanbesteding wordt ingericht. 

De aanbevelingen van de Commissie worden door de politie zeker ter harte genomen. Zij zijn ook in 
lijn met eerdere aanbevelingen van de Commissie Schouten/Telgen, die bij de inrichting van de 
inkoopfunctie bij de totstandkoming van de Nationale Politie de kwartiermaker heeft geadviseerd. 

Recent zijn er verdere aanpassingen gedaan in het governancemodel welke meer samenhang 
tussen de operationele en beleidsmatige behoeftestelling en de inkoop technische realisatie moeten 
bewerkstelligen. Een aanbesteding in 2016 loopt wezenlijk anders dan de wijze waarop dit gebeurde 
in 2012, 2013. In het feitenrelaas van de reconstructie van de aanbesteding staan een aantal punten 
die zich ook nu nog voor doen. Goed (functioneel) specificeren blijft een aandachtspunt. Op dit terrein 
is verbetering mogelijk en dit heeft dan ook onverkort de aandacht. 

Ten aanzien van het beleid dat is opgesteld voor het gebruik binnen de politie van "tactical lights" 
zijn de afgelopen periode geen nadere voorstellen gedaan. Dit onderwerp staat daarom ook niet op 
de Concept Politie Aanbestedings-Kalender voor 2016.De Commissie geeft drie adviezen, waarbij 
onderstaand is aangegeven welke stappen zijn gezet; 

1. Heldere escalatielijn. In de voorgestelde governance voor het inkoopstelsel, zoals die op 
22 maart jl. is besproken in het thematisch korpsleiding overleg (KLO), zijn de escalatielijnen 
helder weergegeven en is ook de rol van de verschillende actoren in het 
aanbestedingsproces beschreven. Bij de meeste aanbestedingen werkt de politie inmiddels 
met (vaste) gebruikersgroepen die een belangrijke rol spelen bij de behoeftestelling en 
omschrijving van de specificaties. Inkopers hebben per categorie een verantwoordelijk 
inkoopmanager die als aanspreekpunt functioneert. 

2. Heldere communicatie naar alle betrokkenen bij een aanbesteding. De politie heeft de 
afgelopen periode veel geïnvesteerd in het onderdeel communicatie rond aanbestedingen, 
zowel binnen de organisatie als naar de betrokken marktpartijen. Marktpartijen worden via 
marktconsultaties gevraagd te reageren op keuzes die de politie maakt bij haar 
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aanbestedingen. De aanbestedingen die op dit moment lopen op het terrein van de 
politievoertuigen zijn een goed voorbeeld van een open communicatie met de markt, waarbij 
keuzes worden voorgelegd en ook de mening van de markt wordt meegenomen in de 
besluitvorming over de wijze waarop aanbestedingen in de markt worden gezet en de te 
leveren diensten en goederen worden gespecificeerd. 

3. Betere ontsluiting deskundigheid binnen de Nationale Politie.Zoals hierboven al 
omschreven is er bij de meeste EU aanbestedingen sprake van gebruikersgroepen 
bestaande uit deskundige gebruikers vanuit de gehele politieorganisatie. Deze groepen 
worden van tijd tot tijd qua samenstelling geactualiseerd, zodat steeds gebruikers met 
actuele kennis worden ingezet. Voor wat betreft de inkoopfunctie wordt binnen het 
Politiedienstencentrum onderscheid gemaakt in de behoeftestellende functie (Producten en 
Dienstenmanagement) en de aanbestedende functie (Inkoopmanagement). 
Aanbestedingsprojecten zijn een wisselwerking tussen deze twee onderdelen. 

Bovenstaande drie adviezen van de Commissie zijn in lijn met de eerder door haar uitgebrachte 
adviezen in de halfjaar rapportage. Vooral het punt van heldere communicatie en goede 
ondersteuning van inkopers komen terug in dit advies. Daarnaast zijn er twee specifieke punten 
genoemd in de halfjaarrapportage die niet terug keren in dit advies: 

Meldpunt: ten aanzien van de inrichting van een specifiek meldpunt voor personen en 
bedrijven voor meldingen en klachten aangaande inkoopprocedures is er overleg met de 
Directie Communicatie. Specifieke klachten en meldingen over lopende aanbestedingen 
lopen via de reguliere klachtenprocedures waar ook melding van wordt gemaakt in de 
aanbestedingstukken. De Commissie doelt echter op de mogelijkheid om in meer algemene 
zin of in retrospectief klachten en meldingen te kunnen doen. Het algemene meldpunt van 
de Politie op Politie.nl is hiervoor minder geschikt. Daarom is het voornemen om dit meldpunt 
per 1 mei a.s. in te richten bij de afdeling Kwaliteit en Toezichtdirectie Facility Management, 
Dit wordt op www.politie.nl (pagina "Zaken doen met de Politie") kenbaar gemaakt. 
Dossiervorming: zoals in voorgaande reactie al is aangegeven is de dossiervorming rond 
aanbestedingen inmiddels op orde. Bij de laatste klacht over de zaklampen heeft het wel wat 
langer geduurd voor de stukken er waren. Dit had vooral te maken met de onduidelijkheid 
over de precieze aanbesteding waar de klacht over handelde en het feit dat het betreffende 
onderwerp uiteindelijk een perceel binnen de aanbesteding gebruiksgoederen bleek te zijn. 
Feit blijft wel dat alle aanbestedingsdossiers al digitaal worden opgeslagen en zo ook 
makkelijk vindbaar zijn. 

Met betrekking tot uw vraag of de discussie over het strategisch gebruik van de verlichting en de 
gevolgen daarvan voor de uitrusting al is afgerond, kan ik u melden dat dit helaas nog niet het geval 
is. Op korte termijn vindt een afspraak plaats tussen de leden van de Commissie, de CPO Inkoop 
(Siep Eilander) en het sectorhoofd Inkoopmanagement (Jeroen Been). 
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